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100. výročie narodenia Alexandra Dubčeka 
a spomienkové podujatia v Bánovciach

Odhalenie pamätnej 
tabule a spomienkové 

podujatie
V sobotu 11. septembra 

na Námestí Ľudovíta Štúra 
v  Bánovciach primátorka 
a poslankyňa TSK Rudolfa 
Novotná, ako aj viceprimá-
torka a zároveň poslankyňa 
TSK Mária Hajšová, a  tiež 
starostka obce Uhrovec 
a poslankyňa TSK - Zuzana 
Máčeková a syn Alexandra 
Dubčeka – Pavol, uviedli 
podujatie slávnostným ak-
tom odhalenia pamätnej ta-
bule na budove mestského 
úradu. Zhotovil ju sloven-
ský výtvarník Ján Hubinský. 
O  tom ako dielo vznikalo 
povedal toto: „Obvyklý po-
stup pri návrhu pamätnej 
tabule je taký, že objednáva-
teľ zadá text, prípadne ďalšie 
prvky, ktoré chce na  tabuli 
mať a  ukáže výtvarníkovi 
miesto, kde bude výtvarné 
dielo osadené. Výtvarník po-
tom spracuje návrh v grafic-
kej podobe. V našom prípade 
sme text zlaďovali s pani pri-
mátorkou.“ Na  zhotovenej 
tabuli púta výrok: „Verím 
v dobro človeka.“

V slávnostnom progra-
me venovanom Alexan-
drovi Dubčekovi vystúpilo 
aj mužské spevácke okteto 

DANUBIUS OCTET SIN-
GERS zložené z  profesi-
onálnych spevákov - ab-
solventov konzervatórií 
a  vysokých hudobných 
škôl, prezentujúce sa najmä 
v štýle „a cappella“, teda bez 
sprievodu hudobných ná-
strojov. V komponovanom 
programe vystúpili spolu 
s  filmovým a  divadelným 
hercom Alfrédom Swanom, 
ktorý dopĺňal spevácke vy-
stúpenia o úryvky z knihy 
pamätí Alexandra Dubčeka. 
Zamyslieť sa nad politický-
mi hodnotami alebo si aj 

zaspomínať na dôležité míľ-
niky slovenských dejín prišli 
tiež osobná priateľka Ale-
xandra Dubčeka Mária Jana 
Jablonská, ako aj niekoľko 
poslancov a poslankýň MsZ 
v Bánovciach. 

Výstava v MsKS o diele 
a živote A. Dubčeka 

a vydanie pohľadnice
Pri príležitosti 100. vý-

ročia narodenia A. Dubčeka 
Mestské kultúrne stredisko 
Bánovce nad Bebravou 
zorganizovalo vo svojich 
priestoroch výstavu o diele 

a  živote A. Dubčeka a  vy-
dalo aj pohľadnicu, ktorú 
je možné si zakúpiť v Infor-
mačnom centre na Námestí 
Ľ. Štúra v Bánovciach nad 
Bebravou. Okrem toho tam 

nájdete o veľkom štátnikovi 
aj zaujímavú publikáciu.

Je dôležité pripomí-
nať si historické udalosti 
a  osobnosti a  učiť o  nich 
najmä mladšie generácie. 
Ako uviedol syn Alexandra 
Dubčeka Pavol Dubček vo 
svojom príhovore, i v duchu 
poslania svojho otca: „Vzde-
lanie je prevencia nenávisti, 
vojen a zmien na našej pla-
néte. Držím palce všetkým, 
ktorí nájdu odvahu mys-
lieť viac na  druhých, ako 
na seba.“ 

 Lenka Karasová

Jesenné 
upratovanie 
v našom meste

Zamestnanci 
Okresného súdu 
nesúhlasia s jeho 
zrušením

Centrum voľného 
času v Bánovciach 
nad Bebravou 
ako organizátor 
športových súťaží

Súťaž o tri 
poukážky 
do Cukrárne 
u Mišky

Oznam MsKS: 
Divadelná 
komédia Milenec 
je preložená 
na rok 2022

Vedúca osobnosť Pražskej jari či predstaviteľ socializmu s ľudskou tvárou, tak dejiny označujú uhrovského rodáka, 
ktorý sa pred 100 rokmi narodil v tom istom dome ako Ľudovít Štúr. Matica slovenská vyhlásila rok 2021 za Rok 

Alexandra Dubčeka, preto si celé Slovensko v tomto roku pripomína 100. výročie jeho narodenia. Dubček ako symbol 
slobody a nádeje na lepší život patrí k slovenským velikánom 20. storočia. Rodáka z Uhrovca si preto aj mesto Bánovce 
nad Bebravou pripomenulo tento rok viacerými spomienkovými podujatiami. 

Kalendár 
na rok 2022 
s fotografiami 
Fotoklubu Rokoš 
už v predaji

V nedeľu 
začína 
advent

CPPPaP poradňa: 
Integrácia 
v základnej škole

„Žime a konajme tak, aby hranice ľudí 
nerozdeľovali, ale spájali.“

Alexander Dubček (27. 11. 1921 Uhrovec – 7. 11. 1992 Praha)

Nové vyhlášky účinné od pondelka 22.11.
Úrad verejného zdravotníctva vydáva nové vyhlášky pre potreby zosúladenia s novou verziou COVID automatu, ktorú 18. 11. 

2021 schválila vláda SR. Aktualizovaný COVID automat, ktorý bude platiť obmedzené obdobie, bol schválený v čase mimo-
riadne nepriaznivej epidemiologickej situácie, ktorá sa naďalej zhoršuje, čo spôsobuje veľkú záťaž na zdravotnícky systém.
Najhlavnejšie zmeny v „kocke“ 

oproti doterajšiemu stavu:
Režim „kompletne zaočko-

vaní“ sa mení na režim OP (oč-
kovaní, prekonaní). Znamená 
to, že osoby, ktoré prekonali 

COVID-19 v  období pred nie 
viac ako 180  dňami, budú mať 
rovnaké možnosti ako komplet-
ne zaočkované osoby. Po novom 
sú teda stanovené režimy “OP”, 
“OTP” (očkovaní, testovaní, pre-

konaní) a  “základ” (všetci, bez 
ohľadu na imunitný status). Pre-
vádzky (mimo esenciálnych ob-
chodov – podrobne vymenované 
vo vyhláške k činnosti prevádzok 
- paragraf 2 odsek 2) sú pre režim 

OTP a základ v červenej až čier-
nej farbe zatvorené. V červenej až 
čiernej farbe sa pre režim OTP za-
vádza jednotný limit pre hromad-
né podujatia do počtu šesť osôb.  

Pokračovanie na 7. strane >>
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Stanovisko zamestnancov Okresného súdu 
Bánovce nad Bebravou k reforme súdnej mapy

Zamestnanci Okresného 
súdu Bánovce nad Bebra-
vou s  navrhovanou refor-
mou súdnej mapy nesúhla-
sia, nesúhlasia so zlúčením 
s  Okresným súdom Prie-
vidza ani s  Okresným sú-
dom Topoľčany. Dôvodom 
nesúhlasu je, že navrhovaná 
reforma neodzrkadľuje sku-
točnosť, že by zabezpečovala 
väčšiu špecializáciu sudcov 
a  riadny chod súdov, ktoré 
majú byť zlúčené spolu so 
zaniknutými súdmi. Okres-
ný súd Bánovce nad Bebra-
vou je presvedčený, že ne-
dôjde k zrýchleniu súdneho 
konania, naopak súdne spo-
ry sa môžu predĺžiť i na nie-
koľko rokov. 

Tunajší súd vníma re-
formu súdnej mapy ako 
politické rozhodnutie. Je
zarážajúce, prečo v  rámci 
Trenčianskeho kraja do-
chádza k  zrušeniu hneď 
dvoch okresných súdov, 
Okresného súdu Bánovce 
nad Bebravou a  Okresné-
ho súdu Partizánske, ktoré 
nemajú problém s efektivi-
tou, práve naopak, kona-
nia sú rozhodované včas, 
bez prieťahov, pričom aj 
nehnuteľný majetok MS SR 
– budova je sčasti zrenovo-
vaná, v posledných rokoch 
prešla renováciou a moder-
nizáciou. 

Z historického hľadiska 
bol Okresný súd Bánovce 
nad Bebravou zriadený už 
v  roku 1871, v  60-tych ro-

koch bol zrušený a  opako-
vane zriadený. Naposledy 
rozhodnutím vlády Miku-
láša Dzurindu bol okresný 
súd zrušený k 31. decembru 
2004, pričom výkon súd-
nictva prešiel od 1. januára 
2005 na Okresný súd Tren-
čín. Tento krok bol v  ne-
prospech občanov okresu 
Bánovce nad Bebravou. 
Taktiež Najvyšší kontrolný 
úrad konštatoval, že rušenie 
súdov prinieslo iba úspory 
na  upratovačkách a  vodi-
čoch. Sudcovia, ako aj perso-
nál sa presídlili na iné súdy, 
kde mali priestorové prob-
lémy. Rovnako sťahovaním 
súdov boli prípady rozdeľo-
vané novým sudcom a  ob-
čan tak čakal opäť na  roz-
hodnutie súdu aj niekoľko 
rokov. Časom sa prejavila 
potreba a  nutnosť znovu-
zriadenia súdu v Bánovciach 
nad Bebravou. V roku 2008 
bol opätovne zriadený a fun-
guje bez zbytočných prieťa-
hov a  sťažností účastníkov 
konaní. Aj pri nižšom počte 
sudcov na tunajšom súde je 
zabezpečený náhodný výber. 

Okresný súd Bánovce 
nad Bebravou ako inštitú-
cia nadväzuje aj na  ďalšie 
orgány činné v  trestnom 
konaní (polícia, prokura-
túra), ale i  mnohé ďalšie 
(notári, úrad práce sociál-
nych vecí a rodiny, sociálne 
kurately, Centrum pre deti 
a rodiny v Trenčíne, praco-
visko Bánovce nad Bebra-

vou). Medzi týmito orgánmi 
funguje úzka spolupráca, 
nielen čo sa týka podaní, ale 
i v zabezpečovaní súčinnos-
ti pri súdnych konaniach. 
V  prípade zrušenia okres-
ného súdu dôjde k nárastu 
nákladov zo strany súdov 
a  spolupracujúcich inštitú-
cií, ako aj zo strany samot-
ných občanov (náklady 
na cestovné). Taktiež advo-
káti zastupujúci účastníkov 
konania budú mať zvýšené 
náklady na  zastupovanie 
občanov v  konaní, ktoré 
v konečnom dôsledku budú 

znášať samotní občania, čím 
sa predraží súdny proces 
a  sťaží sa prístup k  spra-
vodlivosti ako základné-
mu právu občana. Zlúčenie 
Okresného súdu Bánovce 
nad Bebravou s  Okresným 
súdom Prievidza považuje-
me za  nerentabilné a  nee-
fektívne rozhodnutie, ktoré 
spôsobí ďalšie neželané ná-
klady v  podobe zvýšeného 
cestovného pre občanov, 
čo je v  rozpore so zásadou 
hospodárnosti konaní. Na-
príklad v  opatrovanských 
agendách, v ktorých dochá-

dza k  rozhodovaniu nielen 
o rozvode, ale i o úprave práv 
a povinností rodičov k ma-
loletým deťom, (úprava vý-
živného, stretávanie s rodi-
čom, striedavá starostlivosť 
a pod.) dochádza k mierne-
mu nárastu týchto konaní, 
pričom je zrejmé, že rodičia, 
ktorí osobne zabezpečujú 
starostlivosť o maloleté deti, 
nebudú mať záujem o cesto-
vanie do vzdialeného okre-
su 70 km tam a späť a viac, 
z dôvodu jednak nedostup-
nosti a časovej straty. Súčas-
ťou opatrovanskej agendy 
je aj náhradná starostlivosť 
o  mal. deti, (t.j. náhradná 
osobná, pestúnska, ústav-
ná starostlivosť), ukladanie 
výchovných opatrení, preto 
nie sú správne tvrdenia, že 
občan sa dostane na  súd 
raz za život, ako to prezen-
tuje v médiách pani minis-
terka spravodlivosti, keďže 
sa jedná o konania, ktorých 
účel je sledovaný orgánmi 
sociálnej kurately každých 
šesť mesiacov, či sa plní 
účel výchovného opatrenia, 
a teda tieto konania prebie-
hajú pravidelne, prakticky 
až do plnoletosti mal. detí. 
V  prípade zrušenia súdu 
a jeho zlúčenia s iným sú-
dom v značnej vzdialenosti 
od  miesta bydliska účast-
níkov, nebude absolútne 
chránený záujem malole-
tých detí, ktorý je prioritou 
pri týchto agendách. Zmlu-
va o Európskej únii pritom 

stanovuje povinnosť Únie 
podporovať ochranu práv 
dieťaťa, ako i  mnohé iné 
nariadenia a  smernice EÚ, 
judikatúry Súdneho dvora 
a pod.

Je potrebné tiež podo-
tknúť, že väčšina zamest-
nancov tunajšieho súdu sú 
ženy – matky, ktoré zabez-
pečujú chod svojich do-
mácností, majú v  opatere 
svoje maloleté deti, ktorým 
je taktiež potrebné zabez-
pečovať výchovu a  osobné 
potreby. V  prípade dochá-
dzania na súd do Prievidze 
vzdialený 70 km od  miesta 
bydliska a  späť, je otázne, 
kto bude starostlivosť o  ich 
deti zabezpečovať, nehovo-
riac o žiadnom voľnom čase, 
práve na  regeneráciu a od-
počinok. Zároveň pokiaľ by 
došlo k takto navrhovanému 
zlúčeniu súdov, mnohí za-
mestnanci Okresného súdu 
Bánovce nad Bebravou 
zvažujú odchod z  justície, 
týmto spôsobom by prišla 
justícia i  o  zamestnancov 
s  viac ako 20-ročnou pra-
xou v súdnictve. 

Súčasne navrhované 
zmeny v súdnej mape nerie-
šia problémy v justícii, nie sú 
zárukou odstránenia prieťa-
hov konaní a zvýšenej efek-
tivity, naopak sú namierené 
proti občanom a  zamest-
nancom súdov.  
 Zamestnanci
  Okresného súdu 
 Bánovce nad Bebravou

Vláda Igora Matoviča sa zaviazala zmeniť Slovensko na „skutočne právny štát“ schopný zaistiť rovnosť pred zákonom a ochranu 
práv. Dôležitou súčasťou konkrétnej snahy splniť tento záväzok je reforma súdnej mapy, ktorej hlavným cieľom je zvýšiť dôvery-

hodnosť súdnictva, jeho výkon a kvalitu. Prax však ukazuje pravý opak a s novou reformou v navrhovanej podobe nesúhlasia viacerí 
verejní činitelia ani zamestnanci súdov a ďalších úradov. Návrh súdnej mapy z dielne ministerstva spravodlivosti počíta so zrušením 
Okresného súdu v Bánovciach nad Bebravou, ale aj so zrušením Krajského súdu v Trenčíne, čo primátor mesta Trenčín Richard Rybní-
ček a župan Jaroslav Baška považujú za chybu a poníženie mesta i celého kraja. O dôvodoch nesúhlasu zamestnancov Okresného súdu 
v Bánovciach s reformou sa dočítate v ich stanovisku nižšie. Svoje nesúhlasné stanovisko s navrhovanou reformou súdnej mapy a pod-
poru zamestnancom Okresného súdu Bánovce nad Bebravou vyjadrilo aj vedenie nášho mesta.  (r)

Stanovisko vedenia mesta k reforme súdnej mapy 

Agenda Okresného súdu Bá-
novce nad Bebravou totiž nadvä-
zuje na  agendu ďalších orgánov 
činných v  trestnom konaní (ako 
sú okresná polícia, prokuratúra), 
ale aj  na  mnohé ďalšie náplne 
úradných prác a výkonov (notá-
rov, úradu práce sociálnych vecí 
a rodiny, sociálnej kurately, Centra 
pre deti a rodiny v Trenčíne - pra-
covisko Bánovce nad Bebravou). 

Medzi týmito orgánmi funguje 
veľmi úzka spolupráca, nielen čo 
sa týka podaní, ale i v zabezpečo-
vaní súčinnosti pri súdnych kona-
niach. V prípade zrušenia nášho 
okresného súdu sa uvedené inšti-
túcie stanú taktiež nepotrebnými 
v našom meste a budú pravdepo-
dobne tiež zrušené!

V neposlednom rade následne 
dôjde k nárastu nákladov zo stra-

ny súdov a spolupracujúcich inšti-
túcií, ako aj zo strany samotných 
občanov. A nebudú to iba cestovné 
náklady. Taktiež advokáti zastupu-
júci účastníkov konania budú mať 
zvýšené náklady na zastupovanie 
občanov v  konaní, ktoré v  ko-
nečnom dôsledku budú znášať 
samotní ľudia, čím sa predražia 
súdne procesy a sťaží sa prístup 
k spravodlivosti ako základnému 

právu občana. Veľa občanov totiž 
využíva Okresný súd v  Bánov-
ciach nad Bebravou nielen v trest-
noprávnych záležitostiach, ale 
hlavne v  rodinnoprávnych (ako 
sú rozvodové konania, úpravy 
práv a povinností rodičov k ma-
loletým deťom, dedičské konania 
i rôzne civilné spory). 

Zlúčenie Okresného súdu Bá-
novce nad Bebravou s Okresným 

súdom Prievidza teda považuje-
me za nerentabilné a neefektívne 
rozhodnutie. Vedenie mesta je 
presvedčené, že takto navrhovaná 
reforma súdnej mapy nesmeruje 
k väčšej efektivite a kvalite rozho-
dovacej činnosti, ale k zhoršeniu 
prístupu obyvateľov nášho okre-
su k súdom a spravodlivosti. 

Rudolfa Novotná, 
 primátorka mesta

Vedenie mesta Bánovce nad Bebravou plne podporuje nesúhlas zamestnancov Okresného súdu v Bánovciach nad Bebravou s reformou súdnej 
mapy v navrhovanej podobe, konkrétne zlúčenie nášho okresného súdu s Okresným súdom v Prievidzi. 
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ZÁMERY mesta
MESTO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU, Námestie 
Ľ. Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou, zastú-
pené primátorkou mesta Rudolfou Novotnou, IČO 
00310182 zverejňuje ZÁMERY:
 Predaj nehnuteľnosti, spoluvlastníckeho po-

dielu k pozemku vo vlastníctve mesta, obchodnou 
verejnou súťažou

V zmysle § 9a, ods.  (1) až (7) zák. č. 138/1991 Zb. 
o majetku obci v  znení neskorších zmien a doplnkov: 
Predávajúci: Mesto Bánovce nad Bebravou. Predmet pre-
daja: spoluvlastnícky podiel 571/1403 (čo predstavuje 
735,8 m2) k parcele C-KN v k. ú. Bánovce nad Bebravou 
parc. č. 1014/28, zastavané plochy a nádvoria, výmera 
1808 m2, zapísanej na LV č. 5321. za kúpnu cenu 6 €/m2. 
Bližšie informácie nájdete na stránke mesta Bánovce nad 
Bebravou.
 Prenechať majetok mesta do nájmu
V zmysle § 9a ods. 9 v spojení s § 9a ods. 1 písm. a) 

zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí a podľa § 281 
až § 288 zákona č. 513/1991 Zb. Obchodného zákon-
níka Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje obchod-
nú verejnú súťaž o najvhodnejší návrh na uzatvorenie 
nájomnej zmluvy, predmetom ktorej je nájom nebyto-
vého priestoru nachádzajúceho sa na 1. nadzemnom 
podlaží v  budove Domu služieb v  Bánovciach nad 
Bebravou, Nám. Ľ. Štúra súp. č. 6, postavenej na C-KN 
parc. č. 7/1, zapísanej na LV č. 1301, k. ú. Bánovce nad 
Bebravou, o celkovej ploche 218,42 m2 (bývalá disko-
téka YAKUZA). Vyhlásenie a podmienky obchodnej 
verejnej súťaže sú zverejnené na úradnej tabuli Mesta 
Bánovce nad Bebravou a webovej stránke: https://urad-
natabula.banovce.sk/, záložka Verejná obchodná súťaž. 

Poďakovanie za aktívnu činnosť
Starajú sa o  potreby 

svojich členov, presadzujú 
záujmy svojich organizácií 
a  reprezentujú ich, venujú 
sa osvetovej alebo verejno-
-prospešnej činnosti. Pri-
mátorka mesta Rudolfa 
Novotná vyjadrila poďa-
kovanie viacerým verejne 
činným občanom za prácu 
v  organizáciách a  občian-
skych združeniach. Ocene-
nými boli:

Emí lia  Peťovsk á  – 
za prácu vo funkcii okresnej 
predsedníčky Slovenského 
zväzu protifašistických bo-
jovníkov v Bánovciach nad 
Bebravou

MUDr.  Angela Hoff-
manová – za prácu vo funk-
cii predsedníčky územného 
spolku Slovenského Červe-
ného kríža v Topoľčanoch

Anna Páleníková – za prá-
cu vo funkcii predsedníčky ZO 
Zväzu diabetikov Slovenska 
DIABAN v  Bánovciach nad 
Bebravou

Mária Danielová – za prá-
cu vo funkcii predsedníčky ZO 
Únie nevidiacich a slabozra-
kých v Bánovciach nad Bebra-
vou

B ož ena D armová  – 
za  prácu vo funkcii okres-
nej predsedníčky Únie žien 
Slovenska v  Bánovciach nad 
Bebravou

Mgr. Miroslava Hudeco-
vá – za aktívnu prácu vo funk-
cii predsedníčky Občianskeho 
združenia Za život v Bánov-
ciach nad Bebravou

Ing. Miloš Zaťko – za dl-
horočnú prácu vo funkcii pred-
sedu MO Matice slovenskej 
v Bánovciach nad Bebravou

Miroslav Podlucký – 
za aktívnu prácu pri príle-
žitosti 10. ročníka Bánov-
skej bežeckej ligy. Všetkým 
oceneným prajeme veľa 
úspechov v osobnom živo-

te i ďalších aktivitách a zá-
roveň, aby ich činnosť mala 
kontinuitu a šírilo sa pove-
domie o význame ich orga-
nizácií. 

Tlačová správa mesta

Vitajte v meste Bánovce nad Bebravou

Obyvateľov i  návštev-
níkov Bánoviec nad Bebra-
vou budú na  príjazdoch 
od  Prievidze, Topoľčian 
a  Trenčína vítať a  násled-
ne vyprevádzať nové tabule 

s erbom mesta a s nápisom 
vitajte alebo dovidenia. 

Vznikli vďaka spoluprá-
ci mesta so Strednou od-
bornou školou strojníckou 
a  jej duálneho partnera - 

spoločnosti LKW Kompo-
nenten, s. r. o. Erb na vstupe 
do mesta slávnostne odhali-
li primátorka mesta Rudolfa 
Novotná a  riaditeľka SOŠ 
strojníckej Zuzana Janíko-
vá. Obe vyzdvihli šikovnosť 
študentov strojárskeho za-
merania, ktorí v grafickom 
programe vyhotovili šabló-
nu – vstupné dáta pre CNC 
stroj. Zároveň  vyjadrili 
poďakovanie spoločnosti 
LKW Komponenten, kto-
rá poskytla materiál a erby 
pomocou laserovej techno-
lógie vyhotovila. Trojruže 
sú ručne maľované, o čo sa 
postarali pracovníci odboru 
služieb mestu.

Erb bude zdobiť i  ze-
lené priestranstvo v  blíz-
kosti železničnej stanice 
a  do  budúcna sa uvažuje 
i s osadením menších tabúľ 

na ostatné výjazdy z mesta 
do  priľahlých obcí. Spolu-
práca mesta so školou a fir-
mami už priniesla viacero 
úspešne realizovaných ve-
rejno-prospešných projek-
tov, vyhotovili sa napríklad 
smetné nádoby a lavičky pre 
seniorov. 

Tlačová správa mesta 

SOM poslanec, mám názor... 
Poďme zmeniť farbu okresu – chráňme sa a žime normálne

Milí Bánovčania, vážení občania,
už aj náš okres sa nachádza v čier-

nej farbe Covid automatu, čo zname-
ná prísne opatrenia a  vysoké riziko 
nákazy. Pandemická situácia na Slo-
vensku je kritická, nemocnice prepl-
nené, mnohí ľudia, žiaľ, zbytočne zo-
mierajú alebo sa boria s priebehom či 
dôsledkami prekonania covidu. Eko-
nomika je ťažko skúšaná, deti neraz 
dištančne vzdelávané. Všetci sme už 
unavení a v spoločnosti rastie napätie. 
Sme v situácii, kedy nepomôže hľadať 
vinníka, obviňovať nezaočkovaných či 
zaočkovaných, šíriť klamstvá, konšpi-
rácie či spochybňovať postoj odbor-
níkov po  celom svete. Čísla a  fakty 
hovoria jasne. Dnes jedinou a bezpeč-

nou cestou z pandémie do normálne-
ho života je vakcína. A v našom okrese 
chýba už len pár stoviek zaočkova-
ných obyvateľov v  rizikovom veku, 
aby sme sa natrvalo vyhli čiernej farbe 
v automate.

Nechceme poúčať ani moralizovať, 
nemáme na to právo a nie sme odbor-
níkmi v danej téme – preto odborní-
kov pozorne počúvame. Ako volení 
zástupcovia však cítime svoju osobnú 
zodpovednosť, preto Vás aj touto ces-
tou chceme poprosiť, aby sme všetci 
spolu robili všetko pre to, aby sme 
pandémiu čím skôr porazili, chránili 
životy a zdravie seba a ľudí okolo nás. 
Všetkých nezaočkovaných úprimne 
prosíme, aby svoj postoj prehodnoti-

li a ak im nebráni zdravotný stav, čím 
skôr sa dali zaočkovať. Všetkých, kto-
rým je odporúčaná tretia dávka, aby ju 
čím skôr absolvovali. A nás všetkých, 
buďme zodpovední, ohľaduplní, do-
držiavajme pravidlá a pomáhajme si. 
Iba tak dokážeme pandémiu poraziť 
v oblasti medicíny aj v medziľudských 
vzťahoch. Naše mesto a krajina budú 
len takým miestom pre život, akým si 
ho spoločne zariadime.

Na záver chceme veľmi pekne po-
ďakovať všetkým tým, ktorí už dnes 
konajú všetko vyššie spomínané, ale 
aj tým, ktorí sa tak rozhodnú urobiť 
v najbližšom čase. 

Poslanci MsZ Bieliková, Botka, 
 Holý, Králik, Libič, Morávek, Senčík

Správa ciest Trenčianskeho samosprávneho kraja, Brnian-
ska 3, 911 05 Trenčín, v zriaďovateľskej pôsobnosti Tren-
čianskeho samosprávneho kraja, K dolnej stanici 7282/20A, 
911 01 Trenčín, podľa § 9a ods. 9 zákona č. 446/2001 Z.z. 
o  majetku vyšších územných celkov v  znení neskorších 
predpisov, zverejňuje zámer priameho nájmu svojho ma-
jetku. Predmetom nájmu je časť pozemku o výmere 73 m2, 
v katastrálnom území Malé Chlievany, obec Bánovce nad 
Bebravou, okres Bánovce nad Bebravou. Minimálna cena 
za 1 m2 pozemku, je 0,40 EUR mesačne. Bližšie informácie 
týkajúce sa zámeru priameho nájmu sú uverejnené na webo-
vej stránke Správy ciest TSK, v časti Odpredaj, nájom majet-
ku, prípadne ich poskytneme na čísle 0902 978 199.

na facebooku 
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Sad ovocných drevín ZŠ Partizánska

V októbri sme v ZŠ Partizánska 
dokončili výsadbu stromov a krí-
kov do nášho minisadu ovocných 
drevín. Okrem bežných známych 
druhov ovocia ako sú jabloň, 

slivka, čerešňa, ríbezle a  egreše
máme v našom sade aj menej zná-
me druhy drobného ovocia. Veľa 
vitamínu C obsahuje rakytník, ďal-
šie zaujímavé sú muchovník, jos-

ta, drienka a máme aj dve liesky. 
V sade je celkovo 13 stromov a 15 
kríkov. Rastliny v sade budú slú-
žiť na  interaktívne a  zážitkové 
vyučovanie v  predmetoch Bio-

lógia a Technika, resp. Pestova-
teľské práce. Žiaci sa oboznámia 
so starostlivosťou o  tieto dreviny 
a v predmete Biológia celá jedna 
téma pojednáva o ovocných rast-
linách. Okrem toho u  rakytníka 
môžu pozorovať, čo je to dvojdo-
má rastlina u ostatných, či je kvet 
jednopohlavný alebo obojpohlav-
ný. Do  zimy bude treba ešte za-
bezpečiť ochranu zvyšných drevín 
kolmi a  pletivom proti ohryzom 
vysokej zvery a  zajacov a  potom 
už len budeme dúfať, že strom-
čeky dobre zakorenia, prezimujú 
a  v  budúcnosti prinesú aj peknú 
úrodu.  ZŠ Partizánska

školstvo4

Integrácia v základnej školeCPPPaP poradňa
Možno má Vaše dieťa v ško-

le problémy a  škola začala ho-
voriť o  integrácii. O  čo vlastne 
ide? Vzdelávanie žiakov formou 
školskej integrácie znamená za-
členenie žiakov so špeciálnymi 
výchovno–vzdelávacími potreba-
mi medzi ostatných žiakov, ktorí 
takéto potreby nemajú. Špeciálna 
výchovno–vzdelávacia potreba 
je požiadavka na  úpravu pod-
mienok, foriem, obsahu, metód 
a prístupov vo výchove a vzde-
lávaní pre žiaka, ktoré vyplývajú 
z jeho zdravotného znevýhodne-
nia alebo jeho vývinu v sociálne 
znevýhodnenom prostredí. 

Zdravotné znevýhodnenie 
rozdeľujeme na štyri kategórie:

1. zdravotné postihnutie

– mentálne, sluchové, zrakové, 
telesné, narušená komunikačná 
schopnosť, autizmus alebo iné 
pervazívne vývinové poruchy 
a viacnásobné postihnutie.

2. chorý a  zdravotne osla-
bený – žiak s ochorením, ktoré 
je dlhodobého charakteru a žiak 
vzdelávajúci sa pri zdravotníc-
kych zariadeniach.

3. vývinové poruchy – poru-
chy aktivity a pozornosti, vývino-
vé poruchy učenia.

4. poruchy správania – ide 
o rôzne formy neprispôsobivého 
správania, ktoré majú nepriazni-
vý vplyv na sociálne vzťahy žia-
ka a na jeho sociálnu adaptáciu. 
Žiak je rezistentný voči bežnému 
výchovnému pôsobeniu.

Špeciálne výchovno–vzdelá-
vacie potreby môže mať aj žiak 
nadaný, ktorý potrebuje svoje 
nadanie cielene rozvíjať, alebo 
žiak so sociálne znevýhodne-
ného prostredia, ktorý naopak 
nemá dostatočne podnetné pro-
stredie.

Integrácia je proces, ktorý si 
vyžaduje spoluprácu rodiča, ško-
ly, školského zariadenia a v ne-
poslednom rade aj žiaka. Pred 
samotným odporúčaním také-
hoto vzdelávania musí žiak ab-
solvovať diagnostické vyšetrenia. 
Z hľadiska diagnostického posu-
dzovania je potrebné absolvovať 
psychologické, špeciálno peda-
gogické, prípadne iné odborné 
vyšetrenie, čo závisí od daného 

zdravotného znevýhodnenia. 
Najskôr rodič požiada školské 
zariadenie o vyšetrenie, a to buď 
telefonicky, osobne alebo mai-
lom. Následne po  absolvovaní 
všetkých potrebných vyšetrení 
a odporúčaní k integrácii podá-
va žiadosť riaditeľovi základnej 
školy, ktorú žiak navštevuje. Sú-
časťou takejto žiadosti sú správy 
z odborných vyšetrení: psycho-
logická, špeciálno pedagogická, 
prípadne lekárska. Škola prero-
kuje na pedagogickej rade všetky 
náležitosti spojené so špeciálny-
mi výchovno-vzdelávacími po-
trebami žiaka. V nasledujúcom 
období je žiak vzdelávaný podľa 
odporúčaní školského zariade-
nia. V prípade potreby môže žiak 

počas vyučovania pracovať aj 
za pomoci asistenta učiteľa. 

Žiak je vzdelávaný týmto 
spôsobom až dovtedy, kým ne-
pominú dôvody, resp. pokiaľ má 
špeciálne výchovno-vzdelávacie 
potreby. A  preto je v  priebehu 
integrácie sledovaný školským 
zariadením, ktoré úzko spolu-
pracuje s  rodičom, so školami 
a priebežne podľa potreby taký-
to žiaci absolvujú rediagnostické 
vyšetrenia. Vzdelávanie formou 
integrácie môže byť už počas 
predprimárneho vzdelávania, 
čiže počas návštevy materskej 
školy, ale aj počas strednej alebo 
vysokej školy. 

Eva Zbudilová, 
 špeciálna pedagogička CPPPaP

Aktivity v bánovských materských školách
Návšteva poľovníčok

Milé tety poľovníčky Danka a Gabika! 
Posielame Vám tento list, ktorý za nás píšu 
naše pani učiteľky. Sme radi, že ste k nám 
prišli a spravili nám z pekného jesenného 
dňa ešte krajší. Veľmi sa nám páčilo Vaše 
rozprávanie o  lese a  jeho obyvateľoch, 

ukážky všelijakých pomôcok, ktoré použí-
vate pri svojej starostlivosti o zvieratá, ako 
aj ich obrázky. Najviac sme sa však tešili 
z hádaniek, ktoré sme úspešne uhádli (aj 
zo sladkých odmien za ne), ale hlavne sa 
nám rátali súťaže a  skladanie puzzle so 
zvieratami a ich stopami. Tak isto zaujíma-
vé boli aj ukážky parohov, poľovníckych 
trúb a lesných rohov, ako aj trofejí. Nako-
niec sme si z besedy s Vami odniesli nielen 
pekné omaľovánky a pečiatky, ale najmä 
veľa nových poznatkov o práci poľovníkov. 
Dobrá nálada, ktorú sme mali na besede 
s Vami nám ostala ešte dlho, preto sa te-
šíme na ďalšie skoré stretnutie, ktoré ste 
nám sľúbili. 

Vaši predškoláci z MŠ Ul. Radlinského

Šarkaniáda
V stredu 10. novembra ožil školský dvor 

v  MŠ Primulka na  Ulici Hollého farbami 
jesene. Veselá akcia s  názvom Šarkaniáda
predviedla praktickú tvorivosť detí pri vy-
rábaní šarkanov. Deti ju využili spolu s pani 
učiteľkami v pracovných činnostiach a rôz-
nych technikách. Šarkany boli krásne, ná-
padité a všetky sa pýšili nádhernými dlhými 
chvostami, preto sa s nimi deti s  radosťou 

odfotili. Vietor však odfúkol šarkany po dvo-
re, kde spolu s deťmi museli splniť zaujímavé 
a poučné úlohy. Za každé úspešné zdolanie 
jednotlivých stanovíšť, deti dostali jeden zo 
siedmych farebných listov. Tie na záver zo-
stavili do tabuľky podľa určitej postupnosti, 

za čo získali poklad v podobe sladkej odme-
ny. Nechýbalo ani šantenie a lietanie s usmia-
tymi šarkanmi a dobrá nálada sprevádzala 
deti počas celého dopoludnia. Počasie nám 
prialo a sme veľmi radi, že sa tohtoročná Šar-
kaniáda vydarila.  MŠ Primulka
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Jaroslav Kovačovic *1938
Ľubomír Košík *1957
Marian Balažovič *1948

Opustili nás

 Spoločenská kronika

8. novembra uplynulo sto rokov od smrti Pavla Országha 
Hviezdoslava. V jeden jesenný sychravý podvečer som si uva-
rila voňavý bylinkový čaj a opäť som si prečítala Krvavé sone-
ty. Hoci Hviezdoslavova tvorba je bohatá a rozsiahla, Krvavé 
sonety sa ma dotkli už na strednej škole. Pamätám si na to, 
ako som ich „lúskala“ a dozvedala sa, že je to najlepšia a naj-
významnejšia protivojnová báseň všetkých čias. Hviezdoslav 
napísal Krvavé sonety v auguste v roku 1914, no neodvážil 
sa ich vydať. Rukopis skryl pod dlaždicu v evanjelickom kos-
tole v Dolnom Kubíne. Vydané boli až po vojne v roku 1919. 
Toto útle dielo ohromilo svet. Hoci nezískal Nobelovu cenu 
za literatúru, na ktorú bol nominovaný v roku 1919 ako prvý 
slovenský autor, Krvavé sonety zostávajú najpôsobivejším po-
etickým dielom o prvej svetovej vojne.

Pri voňajúcom čaji, pod teplou dekou, ovplyvnená 
Hviezdoslavom som si položila otázku:

Koľko ľudí dnes číta poéziu?
Málo. Ľudia radi siahnu po knihe, ale len veľmi sporadicky 

po poézii.
Táto doba poézii nepraje. Nie je na ňu čas. Život zďaleka 

nie je veršovaná idylka.
A možno práve poézia by teraz padla vhod. Poézia nesie 

v sebe krásno.
Zjemňuje a zmäkčuje slovíčka bežnej reči. Podkladá ich 

ako vankúš pod ubolené duše a unavené hlavy plné starostí. 
Slovíčka vznešené, vzletné, ktorých význam si často treba do-
myslieť, sadajú si v básni vedľa seba na základe najčistejších 
a najhlbších emócií.

Poďme teda čítať básne. Možno tak svet okolo nás aspoň 
trochu skrásnie.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

kultúra, spoločnosť 5

Súťaž o tri poukážky v hodnote 
10 eur do Cukrárne u Mišky

Milé čitateľky, čitatelia 
Bánovských novín po ma-
lej prestávke sme pre vás 
opäť pripravili súťaž. Hráte 
o tri poukážky v hodnote 10 
eur do Cukrárne u Mišky, 
ktorá sa nachádza na Ná-
mestí Ľ. Štúra. Pre získanie 
výhry je potrebné správ-
ne odpovedať na  otázku: 
„Prečo sa časť mesta Bá-
novce nad Bebravou nazý-

va „Kanada“. Aký pôvod 
má toto pomenovanie?“
Vaše správne odpovede 
nám môžete posielať emai-
lom: noviny@kulturabn.sk, 
sms: 0948  602  422, alebo 
správou na  Fb: Bánovské 
noviny, a  to do piatka 26. 
novembra do 12.00 h. Pra-
jeme veľa šťastia a tešíme sa 
na vaše odpovede.  redakcia

Spomienka 
Dňa 19. novembra uplynie rok, čo nás 
navždy opustil manžel, otec a  dedko 
Milan Magušin vo veku 74 rokov. 
 S láskou spomína celá rodina. 

Nový kalendár na rok 2022 
v predaji v Informačnom centre

Premýšľali ste už nad via-
nočnými darčekmi? Máme 
pre vás tip na pekný darček. 
Mohol by to byť aj kalendár 
na  rok 2022 s  fotografiami 
Fotoklubu Rokoš, v  kto-
rom sú združení nadšenci 
fotografie a  fotografovania 
z nášho mesta. Fotoklub Ro-
koš práve tento rok oslávil 
25. výročie svojej existencie. 
Od  roku 2014 funguje pod 
Mestským kultúrnym stre-
diskom, ktoré ho podporuje 
v medziach svojich možnos-
tí – poskytuje mu priestory, 
administruje jeho činnosť 
a  spolupracuje na  rôznych 
aktivitách, najmä na  výsta-
vách. Kalendár na  rok 2022 
uzrel svetlo sveta najmä vďa-
ka spolupráci MsKS a  Fo-

toklubu Rokoš. Ako postupo-
vali pri jeho zostavovaní sme 
sa spýtali jedného zo zaklada-

júcich členov fotoklubu Mi-
roslava Igaza: „Fotografie sme 
vyberali spoločne s  riaditeľ-

kou MsKS Zuzanou Janáčo-
vou z  fotoklubového archívu. 
Ide najmä o fotografie, ktoré 
si každý člen z  nášho klubu 
pripravil, ako výber tých naj-
lepších fotografií na rôzne vý-
stavy, či súťaže. Do kalendára 
sme vybrali aj fotografie, ktoré 
boli súčasťou súťaže Petzvalov 
mapový okruh fotoklubov. Sú-
časťou kalendára je aj fotogra-
fia Dušana Čanigu s názvom 
Súboj, ktorá sa v uplynulom 
ročníku tejto súťaže umiestni-
la na 1. mieste spomedzi všet-
kých 225 fotografií. Vybrané 
fotografie sme následne tema-
ticky priraďovali k  ročnému 
obdobiu.“ Kalendár je mož-
né zakúpiť v  Informačnom 
centre na Námestí Ľ. Štúra-
za 4,90 eur.  Lenka Karasová
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Staršie žiačky ZŠ Gorazdova vyhrali 1. miesto v malom 
futbale Mladší žiaci ZŠ Gorazdova získali 1. miesto v malom futbale

Starší žiaci ZŠ Partizánska obsadili 1. miesto vo veľkom 
futbale

Žiaci z Gymnázia J. Jesenského boli prví vo futsale
Žiaci zo Strednej odbornej školy strojníckej vyhrali 
1. miesto vo veľkom futbale

Mladšie žiačky ZŠ Komenského obsadili 1. miesto 
v malom futbale

Centrum voľného 
času ako organizátor 
športových súťaží

Centrum voľného času v  Bánovciach 
nad Bebravou v období od 19. októbra do 2. 
novembra zorganizovalo Okresné kolá vo 
futsale, v  malom a  veľkom futbale žiakov 
a žiačok základných a stredných škôl okresu 
Bánovce nad Bebravou. Konkrétne to bol fut-
sal žiakov SŠ, malý futbal mladších žiačok ZŠ, 
malý futbal mladších žiakov ZŠ, malý futbal 
starších žiačok ZŠ, malý futbal starších žiakov 

ZŠ a veľký futbal žiakov SŠ. Všetky okresné 
kolá sa odohrali v  mestskej športovej hale 
a na veľkom ihrisku s umelou trávou v areáli 
MFC Spartak Bánovce n. B. Jednotliví víťazi 
a družstvá na konečnom prvom mieste po-
stúpili do regionálnych kôl, ktoré sa odohrajú 
(ak to pandemická situácia na Slovensku do-
volí) počas jarných mesiacov v nasledujúcom 
roku. Víťazom blahoželáme!  Milan Kráľ

Okresné kolo vo futsale žiakov SŠ (2 školy, 18 súťažiacich) 19. októbra:
Gymnázium J. Jesenského Bánovce n. B. – SOŠs Bánovce n. B. 6:1 (2:1)
Okresné kolo v malom futbale mladších žiačok ZŠ (4 školy, 40 súťažiacich) 20. októbra:
Konečné poradie: 1. ZŠ Komenského, 2. ZŠ Partizánska, 3. ZŠ Duklianska
Okresné kolo v malom futbale mladších žiakov ZŠ (8 škôl, 71 súťažiacich) 21. októbra:
Konečné poradie: 1. ZŠ Gorazdova, 2. ZŠ Partizánska, 3. ZŠ s MŠ Uhrovec
Okresné kolo v malom futbale starších žiačok ZŠ (5 škôl, 45 súťažiacich) 25. októbra:
Konečné poradie: 1. ZŠ Gorazdova, 2. ZŠ Duklianska, 3. ZŠ Partizánska
Okresné kolo v malom futbale starších žiakov ZŠ (8 škôl, 73 súťažiacich) 26. októbra:
Konečné poradie: 1. ZŠ Partizánska, 2. ZŠ Gorazdova, 3. ZŠ Zlatníky
Okresné kolo vo veľkom futbale žiakov SŠ (2 školy, 24 súťažiacich) 2. novembra:
Gymnázium J. Jesenského Bánovce n. B. – SOŠs Bánovce n. B. 2:3 (0:1 )

Jednotlivé výsledky a  konečné poradie aj s  počtom 
zúčastnených škôl a súťažiacich žiakov a žiačok sú nasledovné:

Jesenné upratovanie v našom meste
Mesto Bánovce nad 

Bebravou aj tento rok vy-
hlásilo výzvu na  jesenné 
upratovanie, do  ktorej 
sa  mohli naši obyvatelia 
prihlásiť. 

Nevýhodou však bolo, 
že informácie o  tejto vý-
zve sa dostali k  občanom 
len pár dní pred jej reali-
záciou, a  zrejme aj to bol 
dôvod slabšej účasti, ktorú 
mestu nahlásili obyvatelia 
iba troch ulíc. Niektorí si 
však upratali svoje „priedo-
mia“ už skôr. V sobotu 13. 
novembra sa tak v  rámci 
jesennej upratovacej výzvy 
pracovalo na  Kukučíno-
vej ulici, Ulici Janka Kráľa 

a  Husitskej ulici (starej). 
Na  týchto uliciach sa ne-
lenilo asi desiatke oby-
vateľov, ktorí s  úsmevom 
a  veselou vravou skrášľo-
vali hrabaním lístia svoje 
okolie. Nechýbali ani det-
skí pomocníci, ktorí sa ra-
dovali, že môžu spoločne 
s rodičmi a susedmi tráviť 
síce pracovné, ale veľmi 
príjemné dopoludnie. Ako 
hodnotí jesenné uprato-
vanie primátorka Rudolfa 
Novotná: „Naše mesto je 
známe tým, že viacerí jeho 
obyvatelia pristupujú veľmi 
pozitívne k vyhláseným bri-
gádam na skrášľovanie pro-
stredia svojich obydlí. Veľmi 

ma potešilo, že aj tento rok 
na jeseň sa skupina občanov 
rozhodla, že skrášli svoje 
okolie a vyčistia ho tak, aby 
bolo pripravené na „zimný 
spánok“. Chcela by som po-
ďakovať Vám všetkým, ktorí 
ste sa do (nielen) sobotňaj-
šej brigády zapojili, preto-
že veľmi pomáhate nášmu 
mestu.“ Ak nebudeme mí-
ňať finančné prostriedky 
na čistenie a údržbu nášho 
okolia, ktoré si môžeme 
upratať sami, ušetrené pe-
niaze môžu byť efektívnej-
šie investované napríklad 
do opráv chodníkov a ciest 
a pod. Text a foto:

  Lenka Karasová
Jesenné upratovanie na Husitskej uliciJesenné upratovanie na Husitskej ulici
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Hokejisti s novým logom, výstrojom i trénermi

 Ako ste dokázali využiť 
obdobie, keď nebol v  Bánov-
ciach ľad? 

Vykonávať činnosť v  čase 
opatrení nebolo jednoduché, 
predovšetkým, ak sme chceli 
udržať členov v  športovej čin-
nosti. V čase, keď boli kolektív-
ne tréningy zakázané, trénovali 
sme online, v momente keď bol 
počet hráčov na tréningu limi-
tovaný, rozdelili sme sa na sku-
piny, no a keď bola možnosť ísť 
si zakorčuľovať do Trenčína, išli 
sme tam. Život klubu nemá byť 
len o trénovaní, ale aj o príjem-
ných chvíľach mimo ľadu a  te-
locvične. Preto sme pre členov 
ešte v uplynulom roku pripravili 
aj dva výlety, či založili tradíciu 
hokejbalového turnaja, ktorý 
vznikol na  základe myšlienky 
Denisa Galisa a úplne spontán-
ne ho občerstvením podporila aj 
pani poslankyňa Peťovská, za čo 
sa jej chcem poďakovať. Z po-
hľadu klubu je určite najväčším 
úspechom to, že sme druhý rok 
po sebe splnili podmienky pre 
prijatie prípravky do súťaže Slo-
venského zväzu ľadového ho-
keja. V čase, kedy nik nemá pe-
niaze na rozhadzovanie sme sa 
snažili získať financie z rôznych 
projektov, a  som rád, že vďaka 
podpore verejnosti a  zaniete-

ných rodičov sa nám podarilo 
v  troch uspieť. Teší ma aj fakt, 
že vďaka Martinovi Filovi má 
klub nové logo, nové hodnoty, 
na ktorých chce ďalej pracovať 
i prezentáciu klubu pre poten-
cionálnych sponzorov. Nedá mi 
nespomenúť, že vďaka strešnej 
organizácii hokeja na Slovensku 
sme získali štyri minibránky, 25 
hráčskych setov i brankársky vý-
stroj a nové didaktické pomôcky 
pre tréning na ľade i na suchu. 
 Ako by vyzeral klub keby 
nebolo pandémie?

Určite by mal viac hráčov, a tí 
by mali o niečo lepšie podmien-
ky a  viac tréningov a  zápasov 
za sebou. Čo znamená, že deti by 
mali väčšie puto ku klubu a ešte 
radšej hokej. Na druhej strane, 
konečne sa môžeme tešiť z mi-
nimálne päťmesačnej prevádzky 
zimného štadióna.
 Pre hokejový klub je teda naj-
akútnejšou potrebou mať ľad?

Áno, je to úplne jednodu-
ché. Keď bude ľad, budú aj deti, 
keď budú deti, bude sa v našom 
meste hrať seriózny mládežníc-

ky hokej, s čím je spojený aj prí-
sun peňazí. Bez ľadovej plochy 
sa hokej hrať nedá. A to hlavne 
v dnešnej dobe, keď už neexis-
tuje, tak ako pred rokmi druhá 
žiacka liga, na ktorú nám stačil 
ľad v priebehu roka tri mesiace. 
Dnes už súťaž so Šaľou, Hobou 
Bratislava, Turčianskymi Tepli-
cami, Hlohovcom, Zlatými Mo-
ravcami, či kedysi Partizánskym 
neexistuje, lebo kluby kde už 
majú počas roka osem mesia-
cov ľad, sa prihlásili do najvyš-
šej súťaže, a  tam kde nemajú 
zakrytý štadión, a  teda nemajú 
dostatočne dlho ľad, sa praktic-
ky skončilo s hokejom. U nás sa 
s hokejom neskončilo, napriek 
tomu, že od 1. marca roku 2015 
bol zimný štadión otvorený se-
dem mesiacov. Svoju činnosť 
sme vykonávali v  neľahkých 
podmienkach. Deti k nám pri-
šli hrať hokej, no my sme im ho 
nevedeli dať v dostatočnej miere, 
keďže štadión nebol počas roka 
otvorený, alebo bol v prevádzke 
len štvrť roka. Na druhej strane 
som presvedčený, že podmienky 
sa výrazne lepšia, veď pani pri-
mátorka Rudolfa Novotná aj po-
slanci mestského zastupiteľstva 
nám vždy vedeli pomôcť. Mne 
osobne by bolo hádzanárok, bas-
ketbalistov či zápasníkov ľúto, 

keby mali športovú halu otvo-
renú tri mesiace v roku. Zrejme 
by neboli na takej úrovni, ako sú 
teraz. Našou výhodou do budúc-
na je, že vieme ponúknuť svojim 
členom kvalitný tréningový pro-
ces a zodpovedný prístup, ktorý 
zaujme mladých hokejistov. 
 Teraz keď je ľad opäť napus-
tený, aké máte plány? 

Chceme sa v očiach širokej 
verejnosti viac zviditeľniť. Ne-
budú chýbať ani tradičné či nové 
náborové aktivity, no a činnosť 
budeme vykonávať aj smerom 
k potenciálnym sponzorom. Tre-
ba len dúfať, že tretia vlna pan-
démie neprinesie to, čo predchá-
dzajúce dve. 
 V akom režime v súčasnosti 
fungujete?

Trénujeme trikrát v  týžd-
ni, pondelok, utorok a štvrtok. 
Hokejisti od osem rokov chodia 
na ľad o 15.45 h, mladšie deti tré-
nujú od 16.45 h. Nových členov 
medzi sebou radi uvidíme, navy-
še im vieme zapožičať komplet-
ný výstroj, okrem hokejky a kor-
čúľ. Hovorí sa, že hokej je drahý 
šport, u nás to tak nie je. Našou 
ambíciou nie je len to, aby hokej 
bol u nás finančne nenáročný, no 
aby deťom prinášal radosť i  fy-
zický a psychický rozvoj. 

(lk)

Zimný štadión v našom meste je otvorený od začiatku novembra, z čoho majú radosť všetci korčuliari, no najmä 
deti Bánovského hokejového klubu. Tie sa po 20 mesiacoch vrátili do vlastných šatní a tréningy v Sokolovni 

a u Mariána Gáboríka vymenili za domáci ľad. Pandemické obdobie, ktoré stále prežívame, spôsobilo a spôsobu-
je nemalé škody aj nášmu hokejovému oddielu, predovšetkým jeho hráčom. Tí by za normálnych okolností mali 
na svojom konte viac tréningov, radosti z hokeja i lepšie materiálno-technické zabezpečenie. O tom, ako vplývajú 
protipandemické opatrenia na činnosť hokejovému klubu sa dočítate v rozhovore s trénerom Andrejom Jakubíkom.

Bánovský tím pred domácim turnajom

Pre režim OP sa limity v červenej 
až čiernej farbe znižujú na 200, 100 
a 50. Na návrh odborných autorít 
a v súlade so schváleným COVID 
automatom sa pod pojmom OP 
(očkovaní, prekonaní) rozumie: 
osoba najmenej 14 dní po aplikácii 
druhej dávky vakcíny s dvojdáv-
kovou schémou, avšak nie viac 
ako jeden rok po aplikácii posled-
nej dávky; osoba najmenej 21 dní 
po aplikácii prvej dávky vakcíny 
s  jednodávkovou schémou, avšak 
nie viac ako jeden rok po aplikácii 
poslednej dávky; osoba najmenej 
14 dní po  aplikácii prvej dávky 
vakcíny, ak bola prvá dávka poda-
ná v intervale do 180 dní od pre-
konania COVID-19, avšak nie viac 
ako jeden rok po aplikácii posled-
nej dávky; osoby, ktoré prekonali 
COVID-19 pred nie viac ako 180 
dňami a  mali ho potvrdený RT-
-PCR testom; deti do  12 rokov 
po prekonaní COVID-19 pred nie 
viac ako 180 dňami - potvrdenie 
vydá pediater aj na základe pozi-
tívneho výsledku antigénového 
testu vykonaného do 15. novem-

bra 2021; osoby, ktoré prekona-
li COVID-19 pred viac ako 180 
dňami a boli zaočkovaní jednou 
dávkou vakcíny podanej do  180 
dní od prekonania ochorenia; deti 
do 2 rokov veku; deti od 2 do 12 
rokov a  2 mesiace s  negatívnym 
výsledkom antigénového testu 
(platný 48 hodín od odberu) alebo 
PCR/LAMP testu (platný 72 hodín 
od odberu).

OBCHODY A SLUŽBY
V bordových a čiernych okre-

soch musia mať neesenciálne pre-
vádzky a  služby (teda tie, ktoré 
nie sú vymenované vo vyhláške) 
obmedzené otváracie/prevádzkové 
hodiny od 5.00 do 22.00. V prípa-
de červených až čiernych okresov 
môžu mať neesenciálne prevádzky 
otvorené len v režime OP.

Za esenciálne obchody a služ-
by sa považujú: Liečebné kúpele 
a  kúpeľné liečebne poskytujúce 
služby pacientom na základe pred-
pisu lekára. Prevádzky verejného 
stravovania vrátane trvalých stán-
kov, ktoré vydávajú jedlá a nápoje 
zabalené na odber so sebou alebo 

prostredníctvom donášky. Predaj-
ne potravín (vrátane ambulant-
ného predaja). Predajne drogérie. 
Lekárne, predajne a výdajne zdra-
votníckych pomôcok, očné optiky 
vrátane vyšetrenia zraku. Predajne 
novín a  tlačovín. Predajne s  kr-
mivom pre zvieratá a veterinárne 
ambulancie. Výdajné miesta tova-
rov zakúpených na diaľku, vrátane 
príjmu reklamácií. Zásielkový pre-
daj tovarov. Výdaj, vrátenie a re-
klamácia tovaru prostredníctvom 
balíkomatov a podobných zaria-
dení. Predajne náhradných dielov 
pre motorové vozidlá, odťahové 
služby. Prevádzky telekomunikač-
ných operátorov. Prevádzky poš-
tových, bankových a iných finanč-
ných, poisťovacích a leasingových 
služieb. Knižnice. Práčovne a čis-
tiarne. Čerpacie stanice. Pohrebné 
služby, prevádzky pohrebísk a kre-
matórií. Služby technickej a emis-
nej kontroly, zberné miesta pre 
príjem žiadostí na vydanie tacho-
grafických kariet. Oprava a servis 
elektroniky, strojov a iných zaria-
dení. Taxislužby. Advokáti, notári, 
exekútori, správcovia konkurznej 

podstaty, mediátori, dražobní-
ci, rozhodcovia, znalci, tlmočníci 
a  prekladatelia. Kľúčové služby. 
Zberné dvory. Obchodné miesta 
sieťových odvetví (elektrina, voda, 
plyn). Služby dlhodobého ubyto-
vania a karanténneho ubytovania. 
Predajne obuvi a oblečenia. Pre-
dajne domácich a záhradkárskych 
potrieb. Prevádzky poskytujúce 
liečebno-pedagogickú intervenciu 
alebo terapiu osobám so zdravot-
ným postihnutím. Nekryté alebo 
čiastočne kryté trhoviská s  pre-
dajom sadeníc, kvetov, zeleniny, 
ovocia, potravín: musia zabezpečiť 
jednosmerný pohyb zákazníkov, 
regulovaný vstup a výstup, vzdia-
lenosť predajných miest 2 metre 
od  seba. Závodné, školské a po-
dobné kuchyne a jedálne. 

Vyhláška k organizácii 
hromadných podujatí 

Na účely vyhlášky sa pod poj-
mom hromadné podujatie rozu-
mie i sezónny ambulantný predaj 
(teda napríklad aj vianočné trhy 
- musia sa riadiť sa podmienkami 
pre hromadné podujatia podľa far-

by okresu). Vybrané povinnosti 
organizátorov HP: Kombinova-
nie režimov pre jedno podujatie sa 
zakazuje. Organizátor musí zvoliť 
režim vstupu na podujatie, vidi-
teľne ho označiť pri vstupe a za-
bezpečiť vstup a pobyt na podujatí 
len účastníkom v režime poduja-
tia. Organizátor musí byť v kaž-
dej chvíli schopný preukázať počet 
osôb aktuálne sa zúčastňujúcich 
na hromadnom podujatí. Na pod-
ujatí platí povinnosť mať riadne 
prekryté dýchacie cesty. Ak sa 
podujatie koná v exteriéri, orga-
nizátor ho musí ohradiť a vyzna-
čiť jeho vstup a výstup.

Čierne okresy: Organizátor je 
povinný uchovávať zoznam a kon-
takty na účastníkov 14 dní po skon-
čení podujatia, po  14 dňoch je 
povinný ich zničiť. OP: max. 50 
osôb (nutné ohlásiť na  miestne 
príslušnom RÚVZ najneskôr 48 
hodín pred začiatkom podujatia, 
pričom je potrebné uviesť presný 
čas a miesto konania). OTP: max. 
6 osôb. Základ: zakázané. 

 Zdroj: Úrad verejného 
 zdravotníctva SR

Nové vyhlášky účinné od pondelka 22. novembra
Dokončenie z 1. strany >>
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Občianska riadková inzercia
Občiansku riadkovú inzerciu možno podať v Infor-
mačnom centre Mikroregiónu Bánovecko, ktoré sídli 
na Námestí Ľ. Štúra 6/6. 
Tel. č. 0948 297 151, obchod@kulturabn.sk 
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týždenník 
občanov mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

 Dám do  prenájmu obchodné, skladové 
a kancelárske priestory cca 200m2 - v prípade 
záujmu aj menej. Dvor, internet, sociálne zaria-
denie. Kúrenie a voda majú samostatné merače. 
Ul. SNP, Bánovce n/B. Tel. 0907 342 633.
 Prenajmem ga rsón k u v   U h rovci 
s výhľadom na záhradky. Tel. 0915 351 330.
 Zoberiem do prenájmu 1 – izbový byt v BN, 
tel. kontakt 0905/117 901.
 Predám poschodovú posteľ bez mat-
racov za 60 eur, predám zánovný detský 

bicykel asi na 10 rokov za 70 eur, predám 
spoločenské šaty dlhé veľ. 38 za 20 eur. Tel. 
0918 114 178.
 OK TAXI prijme vodičov na HPP – VPP, 
mzda 800€ brutto. Tel. 0915 535 841.
 Predám kvalitné ruské uhlie aj ekohrášok, 
doprava k vám domov. Tel. 0948 343 530.
 Predám morky a moriaky očistené 3,40 €/
kg. Kontakt: Bošany. Tel. 0904 658 556.
 Predám veľké nože na rezanie kapusty, 
cena dohodou. Tel. 0907 463 511.

INZERCIA

Horné Ozorovce 298, 957 03 Bánovce nad Bebravou, sparex@sparexsk.sk

www.sparexsk.sk

OTVORENÉ AJ V SOBOTU
Pondelok - Piatok 7:00-17:00

Sobota 7:00 - 12:00

Pneuservis pre osobné, 
nákladné a úžitkové 

vozidlá

Objednajte sa na tel. čísle 
038/7463 800

Pri kompletnom prezutí 
a vyvážení kolies 

káva zadarmo

Pri kompletnom prezutí 


